
 

 Protokoll 10/2023 1 (4) 
    
    
 11.12.2023   
 

Handikapprådets möte 

Tid Måndag 11.12.2023 kl 18–19.56 

Plats Restaurang Nonna Sophias kabinett, Mannerheimgatan 9, Borgå 

Närvarande:  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Borta 

Johanna Aaltonen, ordförande 
Maija Aatelo, viceordförande 
Mari Tammisaari 
Håkan Westerholm 
Jorma Kiljunen  
Kirsti Nuotio 
Leena Ongley 
Antti Sinisaari  
Matti Lehesniemi  
Seija Koponen 
Hilkka Reinivuo 
Sirpa Hopeamaa, sekreterare  
 
 
 
 
 
 
- 
 

 
128 Mötet öppnas 

Ordförande öppnade mötet kl. 18.01  
 

129 Mötets laglighet och beslutförhet 
Mötet konstaterades vara lagenligt sammankallat och beslutsfört. 
 

130 Val av protokolljusterare 
Till protokolljusterare valdes Mari Tammisaari och Antti Sinisaari.  

 
131 Godkännande av föredragningslistan 

Föredragningslistan godkändes.  
 

132 Byggnadstillsyn/ Byggnadstillsynschef Miia Hento. 
Miia Hento presenterade byggnadstillsynens personal och gav ex-
empel på hur tillgängligheten säkerställs på byggarbetsplatser. Frå-
gor som tas upp: 

o På egnahemshus kontrolleras trösklar (max 20 mm), dörr-
bredder, ramper, sk.  överlevnadsrunda (funktionalitet i kö-
ket, toaletten, tvätt, sovrum) 
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o I stora projekt krävs en separat tillgänglighetsutredning där 
man tar hänsyn till t.ex. tillgängliga entréer, ramper, hissar 
och/eller glidplattformar (lutning max 12 %), breda parke-
ringsplatser (=LE-parkering), förråd för hjälpmedel på bo-
stadsvåningar 

o Enligt bestämmelserna är det genomsnittliga behovet av 
parkeringsplatser för rörelsehindrade en per byggnad 

o I nybyggnadsprojekten i Borgå centrum har det varit svårt 
att ta sig fram till gårdar i enlighet med förordningen 

o I Gamla Borgå strävar man efter att genomföra tillgänglig-
heten i samband med renoveringen, men tillgängligheten 
enligt förordningen kan inte garanteras på grund av stads-
delens karaktär 

Handikapprådet påminde om att bestämmelserna innehåller mini-
mikrav och att det är mycket sannolikt att tillgänglighets-kriterierna 
kommer att vara betydligt strängare i framtiden. Sinisaari påminde 
om att personer med nedsatt rörlighet också måste beaktas vid 
laddningsstationer för elbilar. 
 

133 Presentation av Kompassen/ Kundrådgivare Åsa Liitiäinen 
Kompassen flyttade till Kommungården under ett nytt namn 2012. I 
maj/juni 2024 sker en flytt till Nimbus, under nytt namn. Kompassen 
har tre kundtjänstmedarbetare och som förman fungerar marknads-
föring- och kundservicechef Raila Lassila. 
Kompassens tjänster inkluderar:  

- servicedesk, e-Borgå, kunddator (=digistöd) 
- kassatjänster (fiskekort, böter, medborgainsti-

tutets kursavgifter, motionsavgifter, special-
simkort)  

- förhandsröstning, anmälan om hemröstning 
- kungörelser 
- kampanjer  
- nätbutik 
- lantmäteriverkets handlingar  
- Försäljning i liten skala (t.ex. Konstskolans 

produkter)  
- turistinformation 

Handikapprådet påminde om att funktionsnedsättningen inte alltid 
syns och att den måste beaktas i tjänsterna och bemötandet. 

 
134 Beslut fattade vid föregående sammanträde 

Se punkt 138 "Övriga ärenden". 
 

135 Nylands handikappråd 
Har inte sammanträtt.  

 
136 Hälsningar från handikapprådet i Östra Nylands välfärdsområdet. 
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Maija Aatelo informerade rådet.  
Protokollen från välfärdsområdets handikappråd finns på adressen: 
https://itauusimaa.fi/tietoa-meista/paatoksenteko-2/neuvostot-ja-
nuorisovaltuusto/  
 

137 Hälsningar från färdtjänsternas kundgrupp 
Mari Tammisaari delade med sig av nyheter. Kunderna hos VPL:s 
transporttjänster har fått ett kundbrev per post med information om 
de nya tilläggstrafiktjänsterna. I brevet uppmanas den enskilde att 
kontakta handikappservicen för att få tillgång till dessa tjänster. 
Dessa skall antecknas i kundprofilen för personens färdtjänst. Tam-
misaari var också bekymrad över att det i kundbrevet felaktigt hade 
angetts att rätten att stanna i 15 minuter inte skulle användas på 
arbetsresor. Maritta Koskinen från handikappservicen bekräftar att 
denna del av anvisningarna är felaktig och att rätten att stanna 
också gäller resor till och från arbetet. 

 
138 Övriga ärenden 

o Elektroniska signaturer har införts i handikapprådets protokoll och 
det fungerar smidigt. 

 
o Handikapprådets synpunkter 

o Om Nimbus-byggnadens tillgänglighet: Johanna träffade 
Borgå stadsarkitekt Markku Partanen och diskuterade hur 
tillgängligheten kan beaktas i de renoverade lokalerna. 
Framkomlig ingång till Nimbushuset sker via en lång ramp. 
Kundtjänstlokaler på våning 1, inklusive mötesrum. Tillräck-
lig belysning, tillgängliga toaletter, hissar, flyttbara möbler 
har beaktats i renoveringen. Det förblev oklart om magnets-
lingor skulle implementeras i våningarna (kan orsaka stör-
ningar) eller serviceslingor vid kundtjänsten. 

 
o Stadshusets framkomlighet togs också upp i diskussion-

erna, och handikapprådet kommer att höras i samband med 
en eventuell framtida renovering. 

 
o Idrottsanläggningsrapport: Fritidsdirektör Minna Särelä kon-

taktar handikapprådet i samband med vårens rapport. 
 

o Ungdomsverkstaden: ledd verksamhet för 15–21-åringar 
och till under 17-åringar bereds en ansökan om finansiering 
till staten. De fick goda idéer från träffen med handikapprå-
det. 

 
o Ungdomstjänsterna förnyar sina egna lokaler och handi-

kapprådet kommer att höras. 
 

https://itauusimaa.fi/tietoa-meista/paatoksenteko-2/neuvostot-ja-nuorisovaltuusto/
https://itauusimaa.fi/tietoa-meista/paatoksenteko-2/neuvostot-ja-nuorisovaltuusto/
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o Handikapprådet ber att det säkras att hörselskadades service-
slingor beaktas vid kundtjänstdiskarna i den nya kundtjänsten/ 
Kompassen i Nimbushuset. 

 
o Till våren 2024 möten inbjuds stadsstyrelsens ordförande Jorma 

Wiitakorpi och centralvalnämndens sekreterare Johanna Päivärinta. 
Det noterades att ett möte endast bör hållas med den egna grup-
pen för att ge utrymme för viktiga ömsesidiga diskussioner. 

 
o Till att bekanta sig med: www.kulttuuriakaikille.fi  webbplats 

 
139 Nästa möte  

Tidpunkt för nästa möte meddelas senare. Mötesplatsen är Borgå 
huvudbibliotek. Malin Hollmén, chef för bibliotekstjänster, kommer 
att presentera för handikapprådet ämnen som kan intressera. 
Bland annat lyftes följande fram:  

o Personer inom neuro- och autismspektrumet saknar en lugn 
plats i biblioteket  

o Den språkliga och kognitiva tillgängligheten på Hellebiblio-
tekets webbplats, kan den förbättras?  

o Lättlästa böcker har redan lyfts fram bättre, tack för det 
 

140 Mötet avslutas 
           Ordförande avslutade mötet kl. 19.56. 

 
 

Johanna Aaltonen  Sirpa Hopeamaa 
ordförande    sekreterare 

Protokolljusterare 

 
    Mari Tammisaari 
 Antti Sinisaari 

Bilagor  - 
  

http://www.kulttuuriakaikille.fi/

